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Nieuwsbrief 9, november 2023 

Hoi allemaal, hierbij Nieuwsbrief 9. In deze Nieuwsbrief een aantal mededelingen van de voorzitter, het 

bestuur en de TeCo, een puzzel én dit keer een uitgebreid interview met vertrekkend bestuurslid, 

wedstrijdleider, Bert Houtman. 

 

Van de voorzitter 
Voor je ligt de eerste nieuwsbrief van het nieuwe seizoen. Dit seizoen zijn wij niet zoals gebruikelijk 

begonnen met de ALV. Deze vond plaats op 28 september toen wij al vier speelavonden achter de rug 

hadden. De penningmeester had daardoor de gelegenheid om de financiële administratie netjes af te 

ronden en de boekhouding te laten controleren door de kascommissie 

Op de ALV hebben wij afscheid genomen de bestuursleden Truus en Bert. Vanwege haar verdiensten in 

het verleden en in de periode van Leids Doublet is Truus benoemd tot erelid. Bert was in 2020 benoemd 

tot erelid van De Sleutels en is daarmee ook erelid van Leids Doublet. 

De discussie op ALV stond vooral in het teken van het teruglopend aantal leden. Dit heeft onder tot gevolg 

dat onze vaste uitgaven door een kleiner aantal leden moeten worden opgebracht. Verhoging van de 

contributie is daarvan het onvermijdelijke gevolg. Maar het bestuur zal ook op zoek moeten gaan naar 

manieren om de kosten te verlagen en inkomsten te verkrijgen uit bijvoorbeeld zondagmiddag- en 

zomerdrives. 

Op wat langere termijn vormt het teruglopend aantal leden ook een bedreiging voor de levensvatbaarheid 

van onze club. Gelukkig zijn Cor Smit, Arnold Oostveen en Ad van den Kommer bereid om een team nieuwe 

activiteiten te vormen. Samen met Leendert Paape gaan zij bekijken welke activiteiten onze club kunnen 

versterken. Elders in deze nieuwbrief lees je daar meer over. 

 

Van het bestuur en teams 
Penningmeester 

Vooralsnog is de financiële situatie van Leids Doublet conform de begroting zoals die op de ALV is 

vastgesteld. Wel zijn er naar aanleiding van de discussie in de ALV afspraken gemaakt met het 

Denksportcentrum om de zaalhuur met ingang van het komende seizoen 24/25 te verlagen. 

 

De meeste leden hebben hun contributie inmiddels betaald. Voor de paar leden die dat nog niet gedaan 

hebben: graag zo spoedig mogelijk overmaken op rekeningnummer NL65 INGB 0000 7758 20 op naam 

van Bridgeclub Leids Doublet. Of gebruik het betaalverzoek dat je op 24 oktober per mail ontvangen hebt. 
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Team zondagmiddag bridge  

Dit seizoen organiseren we maar liefst acht keer de zondagmiddag bridgedrives. Na afloop is er, voor wie 

dat wil, een Aziatisch buffet van restaurant Woo Ping. Zondag 26 november is de volgende sessie, de 

laatste van 2023, want in december slaan we over in verband met de feestdagen. Geef je op via de agenda 

of e-mail en neem eens een partner mee van een andere bridgeclub om kennis te laten maken met dit 

gezellige evenement. 

Team nieuwe activiteiten 

Het team, bestaande uit Ad van den Kommer, Arnold Oostveen, Cor Smit en Leendert Paape, is gestart 

met het brainstormen over mogelijke nieuwe activiteiten, die onze club versterken voor zowel de huidige- 

als nieuwe leden. Daarbij zijn diverse zaken naar boven gekomen, zoals cursussen voor beginners, het 

faciliteren van een beginnerslijn, flexibilisering van de speelavonden, coachen van partnership, etc. 

Omdat niet alles tegelijkertijd kan, hebben we de focus gelegd op het aantrekken van nieuwe leden door 

het faciliteren van beginnerscursussen.  Een eerste initiatief, dat al voor de oprichting van ons team was 

gestart, cursus geven aan studenten die zich hadden opgegeven tijdens de El Cid week, maar niet op de 

cursusavond (maandag) konden, heeft helaas geen inschrijving opgeleverd. 

Vervolgens zijn opties voor andere doelgroepen onderzocht. Dat is o.a. een onlinetraining “Bridge in een 

Flits” via BIC, (Berry’s Internet Club), ondersteunt door begeleiding via e-mail en een aantal fysieke 

bijeenkomsten. Deze formule is al op een aantal plaatsen in Nederland succesvol door bridgeclubs 

uitgevoerd. 

Een tweede optie is een zeer recent door Rob Stravers gestart initiatief om in januari 2024 een landelijke 

campagne “Gratis bridgecursus via e-mail” te starten. Hier kunnen wij als Leids Doublet bij aansluiten en 

deze cursus ook weer begeleiden via coaching en fysieke bijeenkomsten.  

De komende week maakt het team een keuze. In beide gevallen starten we in januari 2024. Hierbij doen 

we graag ook een beroep op jullie om ons te ondersteunen bij de werving. Wij houden jullie in de komende 

weken op de hoogte! 

Van de TeCo 

De eerste twee competities van het nieuwe seizoen zitten er inmiddels op en ik hoop de meeste 

beginnersfouten als wedstrijdleider inmiddels allemaal minstens eenmaal gemaakt te hebben. Het is van 

groot belang om invallers, afmeldingen (nog beter vervangers) en opstellingen ruim voor 

donderdagavond door te geven. En alleen via evenement.bcleidsdoublet@gmail.com, zodat alle 

belanghebbende dit kunnen zien. En dus niet via de telefoon of een persoonlijk mailadres. Bedankt voor 

jullie medewerking. 

Vanaf donderdag 16 november staat de knock-out viertallencompetitie op het programma; eerst twee 

avonden met 3x8 voorrondes en dan drie avonden kwart-, halve- en hele finale. 

Op donderdag 21 december vindt weer onze jaarlijkse kerstdrive plaats. Een kleine wijziging ten opzichte 

van vorig jaar is dat je deze keer een keuze kan maken tussen een individuele drive (zoals afgelopen jaar) 

of je op te geven als paar. Begin december (na pakjesavond) ontvangen jullie hier meer informatie over. 

Vooruitkijkend naar 2024, wil ik alvast Ivo veel succes wensen met de wedstrijdleiding van de tweede 

butler competitie die op donderdagavond 4 januari begint. 

  

mailto:evenement.bcleidsdoublet@gmail.com
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Uitslagen interne competities 

 

Butler I (7-sep – 5-okt) 

A-lijn      B-lijn 

1 Kees Goudswaard & Huib van de Stadt 1 Esther van Seters & Joany Hübscher 

2 Jan de Goede & Kees Wilmer   2 Hans Duiser & Stan van Loon 

3 Eric Jonk & Frits Holleman   3 Ad van den Kommer & Alain Barrois 

 

Paren I - Vrijenhoek (12-okt – 9 nov) 

1 Truus van der Spek & Ron Heinsman 

2 Ad van der Geest & Hans van der Geest 

3 Cor Smit & Frans Verboon 

4 André America & Hans van Straaten 

5 Jan de Goede & Kees Wilmer 

 

Bridgepuzzel 

Hieronder weer een puzzel. Oplossing onderaan de Nieuwsbrief. Puzzel eerst zelf.  

 

West 
Allen 

♠ A 8 3 
♥ B 10 9 6 
♦ 6 4 2 
♣ 8 7 4 

 

 

N 

W  O 

Z 
 

 

 

♠ H V B 10 9 7 2 
♥ — 
♦ A V 3 
♣ A 5 3 

 

West Noord Oost Zuid 

1♥ Pass 2♥ 4♠ 

All pass       

 

Na dit korte, heldere biedverloop start West met ♥A. Wat is je speelplan?  

 

Denksportcentrum 
 

Denksport oliebollentoernooi 

Na het succesvolle oliebollentoernooi in 2022 kon een nieuwe editie in 2023 niet uitblijven! Het 

Denksportcentrum Leiden wil het jaar feestelijk afsluiten met alle denksporters in de regio Leiden en 

nodigen jullie uit voor een gezamenlijke denksportmiddag op donderdag 28 december 2023. 

 

Het programma is identiek aan vorig jaar en bestaat uit twee delen, het denksporttoernooi van 13.30-

16.30, gevolgd door de gezelschapspellen tot 18.00 uur. In de komende weken ontvangen jullie meer 

informatie over dit evenement. 
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Op bezoek bij ….. Bert Houtman  

Deze keer een gesprek met Bert, die gedurende dit jaar stopte met bridgen en zijn TeCo- en 

bestuursactiviteiten. Nu is hij druk bezig met het zoeken naar een woning in de regio Hengelo. Hoogste 

tijd voor een gesprek met onze vertrekkende wedstrijdleider. 

Hoi Bert, al druk met inpakken? 

Nee, inpakken daar zijn mijn echtgenote Fem en ik nog niet aan toe. Wel met uitzoeken van de zaken die 

meegaan en welke niet. En dat laatste is veel. Met de jaren merk je dat je veel bewaarde, maar eigenlijk 

niets meer meedoet. Weg ermee. Neem dat dressoir, staat vol met flessen drank en glazen. Maar sinds 

een jaar drinken we geen alcohol meer, dus hoop glazen kunnen weg. De flessen niet, die kunnen bij de 

peertjes, heerlijk. 

Geen alcohol meer, je was een zeer bescheiden drinker, heeft dat met je ziekte te maken?  

Ja, het is niet goed voor mijn hersenen. Een aantal jaar geleden begon ik problemen te ondervinden met 

mijn kortetermijngeheugen. Er zijn toen foto’s gemaakt van mijn hersenen, daarbij bleek dat mijn kleine 

hersenen 50% waren gekrompen. De arts deed daar redelijk laconiek over en vond het niet nodig voor 

enige actie, bijvoorbeeld medicijnen en levensstijl advies. De kleine-hersenen zijn van belang bij het 

verwerken van zintuigelijke informatie en deze door te geven aan de grote-hersenen. Omdat mijn 

concentratie- en geheugenproblemen groter werden zijn we vorig jaar naar een andere specialist gegaan, 

in het Spaarne in Haarlem. Die heeft de foto’s uit 2019 opgevraagd en schrok zich een ongeluk en nam 

wel actie. Ik slik nu medicijnen, die stoppen het afbraakproces wel, maar verbeteren niet. De eerste arts 

was een, laat ik het netjes houden, een grote flapdrol. Als hij wel direct actie had ondernomen, zou ik er 

nu toch waarschijnlijk anders voorstaan. 

Die achteruitgang merkte je ook bij het bridgen? 

Ja, niet zo zeer bij het af- en tegenspelen, want die informatie is zeer kort tijdsgebonden en kan je na het 

spel volledig vergeten. Niet nakaarten dus, lekker rustig. Maar afspraken over het biedsysteem blijk ik niet 

meer vast te kunnen houden. En ja, dan houdt het plezierig bridgen snel op en daar wilde ik mijn partner, 

Ivo van der Velden, niet verder mee belasten. Vandaar dat ik ben gestopt in januari. Maar ik verwacht wel 

bij de Kerstdrive aanwezig te zijn, want bij de individuele zitting is er een simpel biedsysteem. 

Had je bij je werk er ook al last van? 

Dat viel wel mee. Ik had een leidinggevende functie bij een team, dat zich volledig richtte op één project, 

waar ik jarenlang betrokken bij was. Alleen na interrupties, “kan je even hier mee helpen”, moest ik vaker 

opnieuw beginnen. En ik ben in 2020 met pensioen gegaan.  

Je werkt toch in Den Helder bij Defensie? 

Klopt. In 1980 werd ik opgeroepen voor mijn dienstplicht, die kon ik niet langer uitstellen. Ik kwam bij de 

Marine op vliegkamp Valkenburg. Vervolgens ging ik na mijn dienstplicht in september 1981 werken bij 

de Marine, maar wel een burgerfunctie. En daar heb ik op de dag af precies 40 jaar gewerkt. En met heel 

veel plezier. 
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Werkte je als burger dan ook op zee? 

Onder- en bovenwater, maar ook in de lucht, want we hadden destijds nog Orion vliegtuigen. De Orions 

vervingen in 1982 de verouderde Neptunes. En één van hun taken was het opsporen van onderzeeboten. 

Hiervoor was er een systeem van de Amerikanen gekocht en was ik betrokken bij het beter maken en 

inzetten van dit systeem. En daarin waren wij redelijk succesvol, want de Amerikanen wilden graag weten, 

wat en hoe we bepaalde zaken gerealiseerd hadden. Ik ben dan ook regelmatig naar Amerika geweest. 

In 2006 werd Valkenburg gesloten en kwam ik in Den Helder terecht. Daar werkte ik 4 dagen per week, 

en had een officierskamertje, waar ik 2 nachten per week bleef. Op die manier reed ik niet op een dag 

heen én weer, maar heen óf weer van Noordwijk naar Den Helder. Dat was prettig en zorgde dat ik ‘s 

avonds na iets licht te eten – bij de Marine is de lunch de warme hoofdmaaltijd - nog rustig kon werken. 

En heb je tijdens die warme maaltijd lunches het bridgen geleerd? 

Nee, dat leerde ik op 12,13-jarige leeftijd van mijn oma, die vrij goed kon bridgen. Vervolgens werd op 

mijn middelbare school in Eindhoven een cursus bridge gegeven. Dus toen ik vervolgens, ook in 

Eindhoven, ging studeren speelde ik met studenten en werden we lid van een club. 

In 1982 eindigde mijn dienstplicht en werkte ik als burger op vliegkamp Valkenburg. Ik ben toen een tijdje 

lid geweest van BC Buitenhof in Den Haag en in 1984 lid van BC De Sleutels. Ik speelde o.a. met Joost 

Herweijer en met, inmiddels overleden, Hermen Hoogland. Elk jaar sturen Joost en ik elkaar nog een 

Kerstkaartje. Vervolgens met Peter Overes, die in juni 2018 stopte, omdat het door zijn slechte zicht, te 

vermoeiend voor hem werd. Daarna met Leen Sijpesteijn, die in november 2021 overleed. Laatste 

partnership was met Ivo van der Velden. 

Met al mijn partners heb ik zeer prettig gespeeld. De leukste bridgeperiode was tijdens mijn studententijd. 

Je bent dan jong, scherp, ambitieus en maakt veel progressie. 

Wanneer ben je naast het zelf bridgen ook met de organisatie begonnen? 

Dat was al direct tijdens mijn studententijd. Er werd een cursus wedstrijdleider georganiseerd. Dat 

gebeurde destijds nog niet vaak en het was in Zuid-Limburg. Dus daar reden wij, 3 studenten, telkens met 

iemand mee vanuit Eindhoven naar Zuid-Limburg voor een hele dag cursus en haalden in 1974 het 

wedstrijdleider diploma.  

Bij De Sleutels kwam ik vervolgens in de technische commissie (TeCo) en later ook in het bestuur. Als TeCo 

lid heb ik de hele ontwikkeling van scores met de hand uitrekenen, indelen van de competities aan de 

hand van het “Grote Schemaboek” tot de intrede van het rekenprogramma en de bridgemates 

meegemaakt. Dat was regelmatig bijspijkeren van je kennis.  

De laatste ontwikkeling was de introductie van StepBridge en het massale gebruik hiervan tijdens de 

corona periode. Vlak daarvoor was ik door het district benaderd voor de functie DKL. Door de corona viel 

het toch al matige enthousiasme voor de districtscompetities verder terug. Maar in tegenstelling tot 

sommige andere districten faciliteerde ik als DKL nog wel de mogelijkheid om viertallen wedstrijden te 

spelen via StepBridge. 
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Tenslotte, hoe staat het met de verhuizing? 

We zijn druk bezig met het zoeken naar een geschikte woning voor Fem en mij. Dat doen we in de buurt 

van Hengelo, waar onze zoon woont. Een andere reden is dat we op zoek zijn naar een 

levensloopbestendige woning met alles gelijkvloers. Maar liever geen appartement, want we willen wel 

zo lang mogelijk bezig blijven in de tuin. 

Bert, bedankt voor dit openhartige gesprek, nogmaals bedankt voor alles wat je in die al die jaren voor 

het bridgen hebt gedaan. En geniet straks in Hengelo, samen met Fem, van de peertjes uit eigen tuin, 

met of zonder wijn! 

Oplossing puzzel  
 

West 
Allen 

♠ A 8 3 
♥ B 10 9 6 
♦ 6 4 2 
♣ 8 7 4 

 

 

N 

W  O 

Z 
 

 

 

♠ H V B 10 9 7 2 
♥ — 
♦ A V 3 
♣ A 5 3 

 

West Noord Oost Zuid 

1♥ Pass 2♥ 4♠ 

All pass       

 

West start met ♥A. Je telt je slagen, 7♠ en 2 Azen is 9. Zet je je geld volledig op de ♦ snit? Die kans is klein 

met de opening in West. Of misschien doubleton ♦H bij West? Dan kan je ♦A en ♦3 naspelen? Ook niet 

echt kansrijk.  

Wat dan? Kan je iets met die mooie ♥, nu West met een hoge ♥ is gestart. Je troeft de 1ste ♥ en speelt ♠ 

naar de 8, beide spelers bekennen. Je speelt ♥B, 4 en je gooit een ♣ weg. West speelt ♣ na, die je pakt 

met ♣A. Met ♠ naar het Aas en ♥10, 5 en je gooit weer een ♣ weg voor de ♥V. West speelt ♣ na, die je 

troeft en nu naar de overkant om de vrije ♥9 op te rapen. Oeps, daar ligt ♠3.  

En heb je ♠2 nog? Of heb je die per ongeluk gebruikt in één van de eerdere slagen? Dat zou heel jammer 

zijn! Niet alleen de plaatjes zijn van belang ook een hele bescheiden 2 kan heel belangrijk zijn.  

Dit was het hele spel.  

West 
Allen 

♠ A 8 3 
♥ B 10 9 6 
♦ 6 4 2 
♣ 8 7 4 

 

♠ 4 
♥ A H V 8 2 
♦ H 10 9 
♣ B 9 6 2 

 

 

 

N 

W  O 

Z 
 

 

♠ 6 5 
♥ 7 5 4 3 
♦ B 8 7 5 
♣ H V 10 

  

 

♠ H V B 10 9 7 2 
♥ — 
♦ A V 3 
♣ A 5 3 

 

 


